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Α .  Β Α Ρ Υ Τ Ο Ν Α  Ρ Η Μ Α Τ Α :  1 .  Ε Ν Ε Ρ Γ Η Τ Ι Κ Η Σ  Φ Ω Ν Η Σ   ( Λ ύ - ω )  

 Αρκτικοί  χρόνοι 

ΟΡΙΣΤΙΚΗ 
Παραγόμενοι  χρόνοι 

ΟΡΙΣΤΙΚΗ 
ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ ΕΥΚΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ ΑΠΑΡΕΜΦΑΤΟ. ΜΕΤΟΧΗ 

 Ε
Ν

Ε
Σ

Τ
Ω

Σ
 

Π
Α

Ρ
Α

Τ
Α

Τ
ΙΚ

Ο
Σ

 

λύ-ω  

λύ-εις  

λύ-ει  

λύ-ομεν  

λύ-ετε  

λύ-ουσι(ν )  

 

ἔ -λυ-ον  

ἔ -λυ-ες  

ἔ -λυ-ε(ν )  

ἐ-λύ-ομεν  

ἐ -λύ-ετε   

ἔ -λυ-ον  

λύ-ω   

λύ-ῃς  

λύ-ῃ  

λύ-ωμεν   

λύ-ητε   

λύ-ωσι(ν )  

λύ-οιμι   

λύ-οις  

λύ-οι   

λύ-οιμεν   

λύ-οιτε   

λύ-οιεν  

-------- 

λῦ-ε   

λυ-έτω  

- - - - - - - - -  

λύ-ετε  

λυ-όντων /-έτωσαν 

λύ-ειν  

λύ-ων       ( λύ-οντος)  

λύ-ουσα   (λυ-ούσης)  

λῦ-ον        ( λύ-οντος 

Μ
Ε

Λ
Λ

Ω
Ν

 

λύ-σω   

λύ-σεις   

λύ-σει   

λύ-σομεν   

λύ-σετε   

λύ-σουσι(ν )  

 

 
 λύ-σοιμι   

λύ-σοις   

λύ-σο ι   

λύ-σοιμεν  

λύ-σοιτε   

λύ-σοιεν  

 

λύ-σειν  

λύ-σων       ( λύσοντος ) 

λύ-σουσα  ( λυσούσης )  

λῦ-σον     ( λύσοντος 

Α
Ο

Ρ
ΙΣ

Τ
Ο

Σ
 Α

΄ 

 ἔ -λυ-σα  

ἔ -λυ-σας  

ἔ-λυ-σε(ν )   

ἐ-λύ-σαμεν   

ἐ -λύ-σατε   

ἔ -λυ-σαν 

 

λύ-σω   

λύ-σῃς   

λύ-σῃ  

λύ-σωμεν  

λύ-σητε  

λύ-σωσι(ν)  

λύ-σαιμι  

λύσαις  ή  λύ-σειας  

λύ-σαι  ή  λύσειε(ν)   

λύ-σαιμε ν  

λύ-σαιτε  

λύ-σαιεν  ή  λύσειαν  

-------- 

λῦ-σον  

λυ-σάτω  

---------- 

λύ-σατε  

λυ-σάντων/-σάτωσαν 

λῦ-σαι  

λύ-σας     ( λύσαντος )  

λύ-σασα  ( λυσάσης )  

λῦ-σαν      ( λύσαντος ) 

Π
Α

Ρ
Α

Κ
Ε

ΙΜ
Ε

Ν
Ο

Σ
. 

Υ
Π

Ε
Ρ

Σ
Υ

Ν
Τ

Ε
Λ

. 

λέ -λυ-κ α   

λέ-λυ-κας   

λέ-λυ-κε(ν )   

λε-λύ-καμεν   

λε-λύ-κατε   

λε-λύ-κασι (ν)  

 

ἐ-λε -λύ -κειν  (ην) 

ἐ -λε-λ ύ-κεις   

ἐ -λε-λ ύ-κει   

ἐ -λε-λ ύ-κεμεν   

ἐ-λε-λ ύ-κετε  

ἐ-λε-λ ύ-κεσαν 

λε -λύ-κ ω        

λε-λύ-κῃς     

λε-λύ-κῃ        

λε-λύ-κωμεν    

λε-λύ-κητε     

λε-λύ-κωσι(ν) )   

λε -λύ-κοιμι   

λε-λύ-κοις      

λε-λύ-κοι       

λε-λύ-κοιμεν   

λε-λύ-κοιτε  

λε-λύ-κοιεν   

 

λε -λυ-κέναι  

λε -λυ-κ ώς  (λελυ-κότος)  

λε -λυ-κυῖα  (λελυ-κυίας)  

λε -λυ-κός    (λελυ-κότος) 

Π
Α

Ρ
Α

Κ
Ε

ΙΜ
Ε

Ν
Ο

Σ

π
ε

ρ
ιφ

ρ
α

σ
τ

ικ
ά

 

  ή λελυκώς ὦ 

ή λελυκώς ᾖς 

ή λελυκώς ᾖ 

ή λελυκότες ὦμεν 

ή λελυκότες ἦτε 

ή λελυκότες ὦσι(ν) 

 

ή  λελυκώς εἴην 

ή  λελυκώς εἴης 

ή  λελυκώς εἴη  

ή λελυκότες εἴημεν/εἶμεν 

ή λελυκότες εἴητε /εἶτε 

ή λελυκότες εἴησαν/εἶεν 

------------------ 

λελυκώς ἴσθι 

λελυκώς ἔστω 

----------------- 

λελυκότες ἔστε 

λελυκότες ἔστων 

 

 

  Α Υ Ξ Η Σ Η :  ΙΣΤΟΡΙΚΟΙ ΧΡΟΝΟΙ (ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ, ΑΟΡΙΣΤΟΣ –μόνο στην οριστική-, ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ)   Α Υ Ξ Η Σ Η  (ΓΑΕ, σ.155-158),  

 ΑΝΑΔΙΠΛΑΣΙΑΣΜΟΣ :  ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ-σε όλες τις εγκλίσεις, απαρέμφατο, μετοχή-,ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ   Α Ν Α Δ Ι Π Λ Α Σ Ι Α Σ Μ Ο Σ  (ΓΑΕ, σ.158-161) 

  ΣΤΑ ΣΥΝΘΕΤΑ ΡΗΜΑΤΑ!!!    
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2 .  Β Α Ρ Υ Τ Ο Ν Α  Ρ Η Μ Α Τ Α  Μ Ε Σ Η Σ  Φ Ω Ν Η Σ   ( Λ ύ - ο μ α ι )  

 Αρκτικοί  χρόνοι- 
ΟΡΙΣΤΙΚΗ 

Παραγ.Χρόνοι 
ΟΡΙΣΤΙΚΗ 

ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ ΕΥΚΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ ΑΠΑΡΕΜΦΑΤΟ ΜΕΤΟΧΗ 
Ε

Ν
Ε

Σ
Τ

Ω
Σ

 

Π
Α

Ρ
Α

Τ
Α

Τ
ΙΚ

Ο
Σ

 λύ-ομαι  

λύ-ῃ/ -ει  

λύ-εται  

λυ-όμεθα  

λύ-εσθε  

λύ-ονται 

ἐ-λυ-όμην 

ἐ-λύ-ου  

ἐ-λύ-ετο  

ἐ-λυ-όμεθα 

ἐ-λύ-εσθε  

ἐ-λύ-οντο 

λύ-ωμαι  

λύ-ῃ  

λύ-ηται  

λυ-ώμεθα  

λύ-ησθε  

λύ-ωνται 

λυ-οίμην 

λύ-οιο  

λύ-οιτο  

λυ-οίμεθα  

λύ-οισθε  

λύ-οιντο 

-------- 

λύ-ου  

λυ-έσθω 

-------- 

λύ-εσθε  

λυ-έσθων/ -έσθωσαν 

λύ-εσθαι λυ-όμενος ‐η ‐ον  

Μ
Ε

Σ
Ο

Σ
 Μ

Ε
Λ

Λ
Ω

Ν
 λύ-σομαι  

λύ-ῃ/-σει  

λύ-σεται 

λυ-σόμεθα  

λύ-σεσθε  

λύ-σονται 

 

  λυ-σοίμην  

λύ-σοιο 

λύ-σοιτο  

λυ-σοίμεθα  

λύ-σοισθε  

λύ-σοιντο  

 

λύ-σεσθαι λυ-σόμενος ‐η ‐ον  

Π
Α

Θ
Η

Τ
ΙΚ

Ο
Σ

 

Μ
Ε

Λ
Λ

Ω
Ν

 Α
 

λυ-θήσομαι  

λυ-θήσῃ/-θήσει 

λυ-θήσεται  

λυ-θησόμεθα  

λυ-θήσεσθε  

λυ-θήσονται 

 
 λυ-θησοίμην  

λυ-θήσοιο  

λυ-θήσοιτο  

λυ-θησοίμεθα  

λυ-θήσοισθε  

λυ-θήσοιντο  

 

λυ-θήσεσθαι λυ-θησόμενος ‐η‐ον  

Μ
Ε

Σ
Ο

Σ
 

Α
Ο

Ρ
ΙΣ

Τ
Ο

Σ
 Α

΄
 

 

 

ἐ-λυ-σάμην  

ἐ-λύ-σω  

ἐ-λύ-σατο  

ἐ-λυ-σάμεθα  

ἐ-λύ-σασθε  

ἐ-λύ-σαντο 

 

λύ-σωμαι  

λύ-σῃ  

λύ-σηται  

λυ-σώμεθα  

λύ-σησθε  

λύ-σωνται 

λυ-σαίμην  

λύ-σαιο  

λύ-σαιτο  

λυ-σαίμεθα  

λύ-σαισθε  

λύ-σαιντο  

---------- 

λῦ-σαι  

λυ-σάσθω 

------------ 

λύ-σασθε  

λυ-σάσθων/-σάσθωσαν 

λύ-σασθαι λυ-σάμενος ‐η ‐ον  

Π
Α

Θ
Η

Τ
ΙΚ

Ο
Σ

 

Α
Ο

Ρ
ΙΣ

Τ
Ο

Σ
 Α

΄
 

 ἐ-λύ-θην  

ἐ-λύ-θης  

ἐ-λύ-θη  

ἐ-λύ-θημεν  

ἐ-λύ-θητε  

ἐ-λύ-θησαν 

 

λυ-θῶ 

λυ-θῇς  

λυ-θῇ  

λυ-θῶμεν  

λυ-θῆτε  

λυ-θῶσι(ν) 

λυ-θείην  

λυ-θείης  

λυ-θείη  

λυ-θείημεν/-θεῖμεν 

λυ-θείητε/-θεῖτε 

λυ-θείησαν/-θεῖεν 

---------- 

λύ-θητι  

λυ-θήτω 

---------- 

λύ-θητε  

λυ-θέντων/-θήτωσαν 

λυ-θῆναι 

 

λυ-θείς, λυθέντος 

λυ-θεῖσα, λυθείσης 

λυ-θέν, λυθέντος 

Π
Α

Ρ
Α

Κ
Ε

ΙΜ
Ε

Ν
Ο

Σ
 

Υ
Π

Ε
Ρ

Σ
Υ

Ν
Τ

Ε
Λ

ΙΚ
Ο

Σ
 

λέ-λυ-μαι  

λέ-λυ-σαι  

λέ-λυ-ται  

λε-λύ-μεθα  

λέ-λυ-σθε  

λέ-λυ-νται 

ἐ-λε-λύ-μην  

ἐ-λέ-λυ-σο  

ἐ-λέ-λυ-το  

ἐ-λε-λύ-μεθα  

ἐ-λέ-λυ-σθε  

ἐ-λέ-λυ-ντο  

λελυμένος ‐η ‐ον ὦ 

λελυμένος ‐η ‐ον  ᾖς 

λελυμένος ‐η ‐ον  ᾖ 

λελυμένοι ‐αι ‐α ὦμεν 

λελυμένοι ‐αι ‐α  ἦτε 

λελυμένοι ‐αι ‐α  ὦσι(ν) 

λελυμένος ‐η ‐ον εἴην 

λελυμένος ‐η ‐ον  εἴης 

λελυμένος ‐η ‐ον  εἴη 

λελυμένοι ‐αι ‐α εἴημεν/ εἶμεν 

λελυμένοι ‐αι ‐α εἴητε/ εἶτε 

λελυμένοι ‐αι ‐α εἴησαν/ εἶεν 

------------- 

λέ-λυ-σο  

λε-λύ-σθω 

------------ 

λέ-λυ-σθε  

λε-λύ-σθων/-σθωσαν 

λε-λύ-σθαι λε-λυ-μένος ‐η ‐ον  
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ΔΕΥΤΕΡΟΙ ΧΡΟΝΟΙ :  ΑΟΡΙΣΤΟΣ ΔΕΥΤΕΡΟΣ ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗΣ ΚΑΙ ΜΕΣΗΣ ΦΩΝΗΣ 

 ΟΡΙΣΤΙΚΗ ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ ΕΥΚΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ ΑΠΑΡ.  –ΜΕΤ. 

Ε. Φ. 

ἔ-βαλ-ον 

ἔ-βαλ-ες  

ἔ-βαλ-ε  

ἐ-βάλ-ομεν 

ἐ-βάλ-ετε 

ἔ-βαλ-ον 

βάλ-ω 

βάλ-ῃς  

βάλ-ῃ  

βάλ-ωμεν 

βάλ-ητε  

βάλ-ωσι(ν) 

βάλ-οιμι  

βάλ-οις  

βάλ-οι  

βάλ-οιμεν  

βάλ-οιτε  

βάλ-οιεν 

------------ 

βάλ-ε  

βαλ-έτω 

------------ 

βάλ-ετε  

βαλ-όντων/-έτωσαν 

 

βαλ-εῖν 

 

βαλ--ών  

βαλ-οῦσα 

βαλ-όν 

Μ.Φ. 

ἐ-γεν-όμην 

ἐ-γέν-ου  

ἐ-γέν-ετο  

ἐ-γεν-όμεθα  

ἐ-γέν-εσθε  

ἐ-γέν-οντο  

γέν-ωμαι  

γέν-ῃ  

γέν-ηται  

γεν-ώμεθα 

γέν-ησθε  

γέν-ωνται 

γεν-οίμην  

γέν-οιο  

γέν-οιτο  

γεν-οίμεθα  

γέν-οισθε  

γέν-οιντο 

---------- 

γεν-οῦ  

γεν-έσθω 

------------ 

γέν-εσθε  

γεν-έσθων/-έσθωσαν 

 

γεν-έσθαι 

 

γεν-όμενος  

γεν-ομένη  

γεν-όμενον 

 

 Τα ρήματα στον αόριστο β΄ έχουν διαφορετικό θέμα από αυτό του Ενεστώτα, που 

μπορεί να διαφέρει λίγο, περισσότερο ή να είναι εντελώς διαφορετικό: 

βάλλ-ω, ἔ-βαλ-ον, γίγν-ομαι, ἐ-γεν-όμην/ φέρ-ω, ἤνεγκον (ενεγκ-). Πρόκειται 

βέβαια για ανώμαλα ρήματα και γι΄ αυτό πάντα συμβουλευόμαστε το λεξικό μας. 

[Δεν έχουν όλα τα ρήματα αόριστο β΄.] 

 Για να σχηματίσουμε τον αόριστο β΄, χρησιμοποιούμε το θέμα του αόριστου β΄ και 

τις καταλήξεις α) του Παρατατικού (του Λύω) για την Οριστική και β)του 

Ενεστώτα για τις υπόλοιπες εγκλίσεις, απαρέμφατο και μετοχή με κάποιες 

διαφορές όσον αφορά τον τονισμό. 

 ΑΠΑΡΕΜΦΑΤΟ: Α) ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ: είτε απλό είτε σύνθετο τονίζεται πάντοτε 

στη λήγουσα και περισπάται, π.χ. λαβεῖν — παραλαβεῖν   

                        Β) ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ: είτε απλό είτε σύνθετο τονίζεται πάντοτε στην                   

παραλήγουσα: ἀγαγέσθαι, γενέσθαι, έπιγενέσθαι. 

 ΜΕΤΟΧΗ:  

Α) ΕΝΕΡΓ. Φ: είτε απλή είτε σύνθετη τονίζεται πάντοτε στη λήγουσα, π.χ.  

λαβών, λαβόν  — παραλαβών  παραλαβόν.(θηλυκό  λαβοῦσα),    

Β) ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ: κανονικά, όπως τα δευτερόκλιτα επίθετα, π.χ. γενόμενος, -η, -ον. 

 ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ 2ο ενικό:  

Α) ΕΝΕΡΓ. Φ  των ρημάτων λέγω, ἔρχομαι, εὑρίσκω, ὁρῶ και λαμβάνω, μόνον όταν είναι 

απλό τονίζεται στη λήγουσα: εἰπέ, ἐλθέ, εὑρέ, ἰδέ, λαβέ . Σύνθετο: πρόσειπε, ἄπελθε, 

ἔξευρε, ἔπιδε, παράλαβε.  

Β) ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ: εάν είναι πολυσύλλαβο, είτε απλό είτε σύνθετο, τονίζεται στη 

λήγουσα: ἐλαβόμην — λαβοῦ, ἀντιλαβοῦ, ἐγενόμην — γενοῦ, παραγενοῦ.  

Εάν όμως είναι μονοσύλλαβο και σύνθετο με δισύλλαβη πρόθεση, ἀναβιβάζει τόν τόνο: 

ἔχομαι, ἐσχόμην — σχοῦ, παράσχου,  ἕπομαι, ἑσπόμην — σποῦ , ἐπίσπου. 

          ΣΥΝΗΘΕΙΣ ΑΟΡΙΣΤΟΙ Β΄ 

ΡΗΜΑ ( Εν.) ΘΕΜΑ ΑΟΡ. Β΄  Οριστική Αορ. β΄ Υποτακτική Αορ. β΄ 

ἄγω 

αἱρῶ 

αἰσθάνομαι 

ἁμαρτάνω 

(ἀπο)θνῄσκω 

ἀφικνοῦμαι 

βάλλω 

γίγνομαι, εἰμί 

ἕπομαι 

ἔρχομαι 

εὑρίσκω 

ἔχω 

θιγγάνω 

λαγχάνω 

λαμβάνω 

λανθάνω 

λέγω 

λείπω 

μανθάνω 

ὁρῶ 

ὀφλισκάνω 

πάσχω 

πείθω 

πίνω 

πίπτω 

πυνθάνομαι 

τίκτω 

τρέπω 

τρέχω 

τυγχάνω 

φέρω 

φεύγω 

ἀ γ α γ -  

ἑ λ -  

α ἰ σ θ -  

ἁ μ α ρ τ -  

θ α ν -  

ἀ φ ι κ -  

β α λ -  

γ ε ν -  

σ π -  

ἐ λ θ -  

ε ὕ ρ -  

σ χ -  

θ ι γ -  

λ α χ -  

λ α β -  

λ α θ -  

ε ἴ π -  

λ ι π -  

μ α θ -  

ἰ δ -  

ὀ φ λ -  

π α θ -  

π ι θ -  

π ι -  

π ε σ -  

π υ θ -  

τ ε κ -  

τ ρ α π -  

δ ρ α μ -  

τ υ χ -  

ἐ ν ε γ κ -  

φ υ γ -  

ἤγαγον 

εἷλον 

ἠσθόμην 

ἥμαρτον 

ἀπέθανον 

ἀφικόμην 

ἔβαλον 

ἐγενόμην 

ἑσπόμην 

ἦλθον 

εὖρον,  ηὖρον  

ἔσχον 

ἔθιγον 

ἔλαχον 

ἔλαβον 

ἔλαθον 

εἶπον 

ἔλιπον 

ἔμαθον 

εἶδον 

ὦφλον 

ἔπαθον 

ἔπιθον 

ἔπιον  

ἔπεσον 

ἐπυθόμην 

ἔτεκον 

ἔτραπον 

ἔδραμον 

ἔτυχον 

ἤνεγκον 

ἔφυγον  

ἀγάγ -ω 

ἕλ -ω 

αἴσθ -ωμαι 

ἁμάρτ -ω 

ἀποθάν -ω 

ἀφίκ -ωμαι 

βάλ -ω 

γέν -ωμαι 

σπ -ῶμαι 

ἔλθ -ω 

εὕρ -ω 

σχ -ῶ 

θίγ -ω 

λάχ -ω 

λάβ -ω 

λάθ -ω 

εἴπ -ω 

λίπ -ω 

μάθ -ω 

ἴδ -ω 

ὄφλ -ω 

πάθ -ω 

πίθ -ω 

πί -ω 

πέσ -ω 

πύθ -ωμαι 

τέκ -ω 

τράπ -ω 

δράμ -ω 

τύχ -ω 

ἐνέγκ -ω 

φύγ -ω 
 

         ΓΑΕ, σ. 194 – 196 
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ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ: ΔΕΥΤΕΡΟΙ ΠΑΘΗΤΙΚΟΙ ΧΡΟΝΟΙ : (ΓΑΕ, σ.196-7) 
1 .  Μ Ε Λ Λ Ο Ν Τ Α Σ  

 

ΟΡΙΣΤΙΚΗ ΥΠΟΤ. ΕΥΚΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤ. ΑΠΑΡ. ΜΕΤΟΧΗ 

γραφ-ή-σομαι  

γραφ-ή-σει (ῃ) 

γραφ-ή-σεται 

γραφ-η-σόμεθα  

γραφ-ή-σεσθε  

γραφ-ή-σονται 

 γραφ-η-σοίμην  

γραφ-ή-σοιο  

γραφ-ή-σοιτο  

γραφ-η-σοίμεθα  

γραφ-ή-σοισθε 

γραφ-ή-σοιντο 

  

γραφ-ή-σεσθαι 

 

γραφ-η-σόμενος  

γραφ-η-σομένη  

γραφ-η-σόμενον 

2 .  Α Ο Ρ Ι Σ Τ Ο Σ  

ΟΡΙΣΤΙΚΗ ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ ΕΥΚΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ ΑΠΑΡ. ΜΕΤ. 

ἐ-γράφ-η-ν 

ἐ-γράφ-η-ς 

ἐ-γράφ-η 

ἐ-γράφ-η-μεν 

ἐ-γράφ-η-τε 

ἐ-γράφ-η-σαν 

γραφ-ῶ 

γραφ-ῇς  

γραφ-ῇ  

γραφ-ῶμεν  

γραφ-ῆτε  

γραφ-ῶσι 

γραφ-είην  

γραφ-είης  

γραφ-είη 

γραφ-είημεν* 

γραφ-είητε  

γραφ-είησαν 

---------- 

γράφ-η-θι  

γραφ-ή-τω- 

---------- 

γράφ-ητε  

γραφ-έ-ντων/έτωσαν 

 

γραφ-ῆναι 

 

γραφ-είς  

γραφ-εῖσα  

γραφ-έν 

* και δεύτεροι τύποι, ΓΑΕ, σ. 196-7 

Σ Υ Ν Η Θ Ε Ι Σ  Δ Ε Υ Τ Ε Ρ Ο Ι  Π Α Θ Η Τ Ι Κ Ο Ι  Χ Ρ Ο Ν Ο Ι  

Ρ Η Μ Α  Μ Ε Λ Λ Ο Ν Τ Α Σ  Α Ο Ρ Ι Σ Τ Ο Σ  

ἀλλάττ(σσ)ω  

κλέπτω  

κόπτω  

κρύπτω  

πλήττ(σσ)ω   

(ἐκ )  πλήττ(σσ )ω  

ράπτω  

ρήγνυμ ι  

σπείρω  

στέλλω  

σφάλλω 

τάττ(σσ )ω   

τρέπω  

τρέφω  

τρίβω  

φαίνω  

φθείρω  

φράττ(σσ)ω  

ἀ λ λ α γ ή - σ ο μ α ι  

κ λ α π ή - σ ο μ α ι  

κ ο π ή - σ ο μ α ι  

κ ρ υ β ή - σ ο μ α ι  

π λ η γ ή - σ ο μ α ι  

(ἐκ)π λ α γ ή - σ ο μ α ι  

ρ α φ ή - σ ο μ α ι  

ρ α γ ή - σ ο μ α ι  

σ π α ρ ή - σ ο μ α ι  

σ τ α λ ή - σ ο μ α ι  

σ φ α λ ή - σ ο μ α ι  

τ α γ ή - σ ο μ α ι  

τ ρ α π ή - σ ο μ α ι  

τ ρ α φ ή - σ ο μ α ι  

τ ρ ι β ή - σ ο μ α ι  

φ α ν ή - σ ο μ α ι  

φ θ α ρ ή - σ ο μ α ι  

φ ρ α γ ή - σ ο μ α ι  

ἠ λ λ ά γ η ν  

ἐ κ λ ά π η ν  

ἐ κ ό π η ν  

ἐ κ ρ ύ β η ν  

ἐ π λ ή γ η ν  

ἐ ξ ε π λ ά γ η ν  

ἐ ρ ρ ά φ η ν  

ἐ ρ ρ ά γ η ν  

ἐ σ π ά ρ η ν  

ἐ σ τ ά λ η ν  

ἐ σ φ ά λ η ν  

ἐ τ ά γ η ν  

ἐ τ ρ ά π η ν  

ἐ τ ρ ά φ η ν  

ἐ τ ρ ί β η ν  

ἐ φ ά ν η ν  

ἐ φ θ ά ρ η ν  

ἐ φ ρ ά γ η ν  

 

Άλλα ρήματα ἐχουν Παθητικούς πρώτους, άλλα δεύτερους, 

ἀλλα και τους δύο, άλλα δεν ἐχουν καθόλου. Γι’ αυτό  

συμβουλευόμαστε πάντοτε το ΛΕΞΙΚΟ ΑΝΩΜΑΛΩΝ ΡΗΜΑΤΩΝ 
 

Π α ρ α κ ε ί μ ε ν ο ς  κ α ι  Υ π ε ρ σ υ ν τ έ λ ι κ ο ς  

ΑΦΩΝΟΛΗΚΤΩΝ ΡΗΜΑΤΩΝ Μέσης Φωνής . 

Παρακείμενος 
Οριστική 

Υπερσυντέλικος 
Οριστική 

Προστακτική Απαρέμφατο 
Μετοχή 

πέπραγ -μαι  

πέπραξαι  

πέπρακ -ται  

πεπράγ -μεθα 

πέπραχ-θε  

πεπραγμένοι εἰσί(ν) 

ἐπεπράγ-μην 

ἐπέπραξο  

ἐπέπρακ-το  

ἐπεπράγ-μεθα 

ἐπέπραχ-θε  

πεπραγμένοι ἦσαν 

- - - - - - - - - - - - - -  

πέπραξο  

πεπράχ-θω 

-- - - - - - - - - - - - -  

πέπραχ-θε  

πεπράχ-θων 

 

πεπρᾶχθαι  

 

πεπραγμένος/η/ον 

γέγραμ-μαι  

γέγραψαι  

γέγραπ-ται  

γεγράμ-μεθα 

γέγραφ-θε  

γεγραμμένοι εἰσί(ν)  

ἐγεγράμ-μην 

ἐγέγραψο 

ἐγέγραπ -το  

ἐγεγράμ-μεθα 

ἐγέγραφ-θε  

γεγραμμένοι ἦσαν 

- - - - - - - - - - - - - - - -  

γέγραψο  

γεγράφ-θω 

-- - - - - - - - - - - - - - -  

γέγραφ-θε  

γεγράφ-θων 

 

γεγράφ-θαι  

 

γεγραμ-μένος/η/ον 

 

ἔψευσ-μαι  

ἔψευ-σαι   

ἔψευσ-ται  

ἐψεύσ-μεθα  

ἔψευ-σθε  

ἐψευσμένοι εἰσί(ν) 

ἐψεύσ-μην 

ἔψευ-σο  

ἔψευσ-το  

ἐψεύσ-μεθα 

ἔψευ-σθε  

ἐψευσμένοι ἦσαν 

- - - - - - - - - - - - - - -  

ἔψευσο  

ἐψεύσθω  

-- - - - - - - - - - - - - -  

ἔψευσθε  

ἐψεύσθων  

 

ἐψεῦσθαι  

 

ἐψευσμένος /η /ον 

 

Υ Γ Ρ Ο Λ Η Κ Τ Α  Κ Α Ι  Ε Ν Ρ Ι Ν Ο Λ Η Κ Τ Α  Ρ Η Μ Α Τ Α  
1. Σχηματίζουν τον Ενεργητικό και Μέσο Μέλλοντα χωρίς σ και σύμφωνα με τα 

συνηρημένα σε –έω (στον Ενεστ.). 

ἀγγέλλω: ἀγγελῶ(Ορ.), ἀγγελοῖμι ή ἀγγελοίην(Ευκτ.), ἀγγελεῖν (απ), ἀγγελῶν  

νέμομαι: νεμοῦμαι(Ορ.), νεμοίμην(Ευκτ.), νεμεῖσθαι(απ), νεμούμενος/-η/-ον 

Το ίδιο συμβαίνει και με τα υπερδισύλλαβα σε –ίζω, νομίζωνομιῶ. 

2. Σχηματίζουν τον Ενεργητικό και Μέσο Αόριστο χωρίς σ  , με τροποποιημένο θέμα 

(έκταση του βραχύχρονου σε μακρόχρονο) και με τις καταλήξεις του λύω στον ίδιο χρόνο. 

ἀγγέλλω :  ἤγγειλα,  ἀγγ είλω,  ἀγγείλαιμι  κ.λπ.  

νέμομαι :  ἐνειμάμην,  νε ίμωμαι ,  νε ιμαίμην κ.λπ. 

3.  Σχηματίζουν τον Ενεργητικό και Μέσο Παρακείμενο κανονικά με τις καταλήξεις του 

λύω αλλά με φθογγικά πάθη σε κάποιες περιπτώσεις: π.χ. φαίνω (φαν -)  πέφαγκα,  

πέφασμαι ,  ὀξύννω (ὀξυν -)  ὤξυμμαι .  

       ΓΑΕ, σ. 187-193 και ΕΓΧΕΙΡΙΔΙΟ, σ. 62 – 71. 

Για τις παραπάνω κατηγορίες, όπως και για όλα τα ρήματα, συμβουλευόμαστε πάντοτε το Λεξικό  
Ανωμάλων Ρημάτων και  μαθαίνουμε πολύ καλά τους αρχικούς 

χρόνου ς .  
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Β .  Σ Υ Ν Η Ρ Η Μ Ε Ν Α  Ρ Η Μ Α Τ Α     ! ! ! ΓΑΕ, σ. 199-211 
 

Σ Υ Ν Η Ρ Η Μ Ε Ν Α  σ ε  – Α Ω  (1 η  ομάδα)  

 

ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ 

Ο
Ρ

ΙΣ
Τ

ΙΚ
Η

 
Ε

Ν
Ε

Σ
Τ

Ω
Τ

Α
 ( τιμάω )            τιμῶ 

( τιμάεις )          τιμᾷς 

( τιμάει )            τιμᾷ 

( τιμάομεν )      τιμῶμεν 

( τιμάετε )         τιμᾶτε 

( τιμάουσι )      τιμῶσι(ν) 

( τιμάομαι ) τιμῶμαι 

( τιμάῃ, -ει ) τιμᾷ 

( τιμάεται ) τιμᾶται 

( τιμαόμεθα ] τιμώμεθα 

( τιμάεσθε ) τιμᾶσθε  

( τιμάονται ) τιμῶνται 

Π
Α

Ρ
Α

Τ
Α

Τ
ΙΚ

Ο
Σ

 

( ἐτίμαον )        ἐτίμων 

( ἐτίμαες )         ἐτίμας 

( ἐτίμαε )           ἐτίμα 

( ἐτιμάομεν      ἐτιμῶμεν 

( ἐτιμάετε )       ἐτιμᾶτε 

( ἐτίμαον )        ἐτίμων 

( ἐτιμαόμην ) ἐτιμώμην 

( ἐτιμάου ) ἐτιμῶ 

( ἐτιμάετο ) ἐτιμᾶτο  

( ἐτιμαόμεθα) ἐτιμώμεθα 

( ἐτιμάεσθε ) ἐτιμᾶσθε  

( ἐτιμάοντο ) ἐτιμῶντο  

Υ
Π

Ο
Τ

Α
Κ

Τ
ΙΚ

Η
 

( τιμάω )            τιμῶ 

( τιμάῃς )          τιμᾷς 

( τιμάῃ )            τιμᾷ 

( τιμάωμεν       τιμῶμεν 

( τιμάητε )        τιμᾶτε 

( τιμάωσι )       τιμῶσι(ν) 

( τιμάωμαι ) τιμῶμαι 

( τιμάῃ)   τιμᾷ 

( τιμάηται ) τιμᾶται 

( τιμαώμεθα) τιμώμεθα 

( τιμάησθε τιμᾶσθε 

( τιμάωνται ) τιμῶνται 

Ε
Υ

Κ
Τ

ΙΚ
Η

 

( τιμάοιμι )       τιμῷμι ή τιμῴην 

( τιμάοις )         τιμῷς   ή τιμῴης 

( τιμάοι )          τιμῷ     ή τιμῴη 

( τιμάοιμεν)    τιμῷμεν 

( τιμάοιτε )      τιμῷτε 

( τιμάοιεν )      τιμῷεν 

( τιμαοίμην ) τιμῴμην 

( τιμάοιο ) τιμῷο 

(τιμάοιτο ) τιμῷτο  

( τιμαοίμεθα τιμῴμεθα 

( τιμάοισθε ) τιμῷσθε  

( τιμάοιντο ) τιμῷντο  

Π
Ρ

Ο
Σ

Τ
Α

Κ
Τ

ΙΚ
Η

 

-------------- 

( τίμαε )           τίμα 

( τιμαέτω )      τιμάτω 

-------------- 

( τιμάετε )       τιμᾶτε 

( τιμαόντων)    τιμώντων/άτωσαν 

---------------- 

( τιμάου )            τιμῶ 

( τιμαέσθω )       τιμάσθω 

----------------- 

( τιμάεσθε )       τιμᾶσθε 

( τιμαέσθων)      τιμάσθων/άσθωσαν 

ΑΠ.. ( τιμάειν )      τιμᾶν ( τιμάεσθαι ) τιμᾶσθαι  

ΜΕΤ. ( τιμάων )       τιμῶν 

( τιμάουσα)    τιμῶσα 

( τιμάον )        τιμῶν 

( τιμαόμενος) τιμώμενος 

( τιμαομένη ] τιμωμένη 

( τιμαόμενον) τιμώμενον  

 Τα συνηρημένα ρήματα  σε –αω   σχηματίζουν τους υπόλοιπους χρόνους κατά τα 

βαρύτονα φωνηεντόληκτα, αφού προηγουμένως τρέψουν το χαρακτήρα τους -α- σε  -

η -,  π.χ.  τιμάω, τιμῶ — τιμή -σω, ἐτίμη -σα,  τετίμη-κα. Εξαίρεση αποτελούν όσα πριν 

από το χαρακτήρα -α- έχουν –ε,  ρ,  ι,   τα οποία διατηρούν το -α - ,  π. χ .  ἐάω, έῶ:  ἐάσω, 

πειράομαι,  -ῶμαι,  πειράσομαι  κ.λπ. ΓΑΕ, σ. 211-2 

Σ Υ Ν Η Ρ Η Μ Ε Ν Α  σ ε  – Ε Ω  (2 η  ομάδα)  

Τα συνηρημένα ρήματα σε -εω   σχηματί ζουν τους υπόλοιπους χρόνους  

κατά τα βαρύτονα φωνηεντόληκτα,  αφού προηγουμένως τρέψουν το  

χαρακτήρα τους -ε -  σε -η - ,  π.χ.  ποιέω,  πο ιῶ — ποιή-σω,  ἐπο ίη -σα,  πεποίη-

κα  κ.λπ. Παράγωγα:  ποιητής,  πο ίημα  κ.λπ. 

 ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ 

Ο
Ρ

ΙΣ
Τ

ΙΚ
Η

 

Ε
Ν

Ε
Σ

Τ
Ω

Τ
Α

 ( ποιέω )            ποιῶ 

( ποιέεις )         ποιεῖς 

( ποιέει )           ποιεῖ 

( ποιέομεν )      ποιοῦμεν 

( ποιέετε )         ποιεῖτε 

( ποιέουσι )       ποιοῦσι(ν) 

( ποιέομαι ) ποιοῦμαι 

( ποιέη, -ει ) ποιῇ,  ποιεῖ 

( ποιέεται ) ποιεῖται 

( ποιεόμεθα ) ποιούμεθα 

( ποιέεσθε ) ποιεῖσθε 

( ποιέονται ) ποιοῦνται  

Π
Α

Ρ
Α

Τ
Α

Τ
ΙΚ

Ο
Σ

 

( ἐποίεον )         ἐποίουν 

( ἐποίεες )         ἐποίεις 

( ἐποίεε )           ἐποίει 

( ἐποιέομεν )    ἐποιοῦμεν 

( ἐποιέετε )       ἐποιεῖτε 

( ἐποίεον )         ἐποίουν 

( ἐποιεόμην ) ἐποιούμην 

( ἐποιέου ) ἐποιοῦ 

( ἐποιέετο ) ἐποιεῖτο 

( ἐποιεόμεθα ) ἐποιούμεθα 

( ἐποιέεσθε            ἐποιεῖσθε 

( ἐποιέοντο ) ἐποιοῦντο  

Υ
Π

Ο
Τ

Α
Κ

Τ
ΙΚ

Η
 

( ποιέω )             ποιῶ  

( ποιέῃς )            ποιῇς 

( ποιέῃ )             ποιῇ 

( ποιέωμεν )      ποιῶμεν 

( ποιέητε )          ποιῆτε 

( ποιέωσι )         ποιῶσι(ν) 

( ποιέωμαι ) ποιῶμαι 

( ποιέῃ )                 ποιῇ 

( ποιέηται ) ποιῆται 

( ποιεώμεθα ) ποιώμεθα 

( ποιέησθε ) ποιῆσθε 

( ποιέωνται ) ποιῶνται 

Ε
Υ

Κ
Τ

ΙΚ
Η

 

( ποιέοιμι ),   ποιοῖμι ή ποιοίην 

( ποιέοις ),     ποιοῖς   ή ποιοίης 

( ποιέοι )       ποιοῖ     ή ποιοίη 

( ποιέοιμεν )  ποιοῖμεν 

( ποιέοιτε )    ποιοῖτε 

( ποιέοιεν )    ποιοῖεν 

( ποιεοίμην ) ποιοίμην 

( ποιέοιο ) ποιοῖο 

( ποιέοιτο ) ποιοῖτο  

( ποιεοίμεθα ) ποιοίμεθα    

( ποιέοισθε ) ποιοῖσθε 

( ποιέοιντο ) ποιοῖντο  

Π
Ρ

Ο
Σ

Τ
Α

Κ
Τ

ΙΚ
Η

 

------------------ 

( ποίεε )           ποίει 

( ποιεέτω )     ποιείτω  

------------------- 

( ποιέετε )      ποιεῖτε  

( ποιεόντων)  ποιούντων/είτωσαν 

--------------------------- 

( ποιέου ) ποιοῦ 

( ποιεέσθω ) ποιείσθω 

----------------------------- 

( ποιέεσθε ποιεῖσθε  

( ποιεέσθων )      ποιείσθων/σθωσαν 

ΑΠ.. ( ποιέειν )       ποιεῖν ( ποιέεσθαι ) ποιεῖσθαι 

ΜΕΤ. ( ποιέων )        ποιῶν 

( ποιέουσα )    ποιοῦσα 

( ποιέον )         ποιοῦν 

( ποιεόμενος ) ποιούμενος 

( ποιεομένη ) ποιουμένη 

( ποιεόμενον ) ποιούμενον 
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Σ Υ Ν Η Ρ Η Μ Ε Ν Α  σ ε  – Ο Ω  (3 η  ομάδα)  
 ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ 

Ο
Ρ

ΙΣ
Τ

ΙΚ
Η

 

Ε
Ν

Ε
Σ

Τ
Ω

Τ
Α

 ( δουλόω )           δουλῶ  

( δουλόεις )         δουλοῖς  

( δουλόει )          δουλοῖ   

( δουλόομεν )     δουλοῦμεν  

( δουλόετε )        δουλοῦτε  

( δουλόουσι )      δουλοῦσι(ν) 

( δουλόομαι )         δουλοῦμαι  

( δουλόῃ, ει )          δουλοῖ   

( δουλόεται )          δουλοῦται 

( δουλοόμεθα )      δουλούμεθα 

( δουλόεσθε )         δουλοῦσθε 

( δουλόονται )        δουλοῦνται 

Π
Α

Ρ
Α

Τ
Α

Τ
ΙΚ

Ο
Σ

 

( ἐδούλοον )        ἐδούλουν  

( ἐδούλοες )        ἐδούλους  

( ἐδούλοε )          ἐδούλου  

( ἐδουλόομεν)    ἐδουλοῦμεν  

( ἐδουλόετε )      ἐδουλοῦτε  

( ἐδούλοον )       ἐδούλουν 

( ἐδουλοόμην )       ἐδουλούμην  

( ἐδουλόου )            ἐδουλοῦ  

( ἐδουλόετο )          ἐδουλοῦτο  

( ἐδουλοόμεθα       ἐδουλούμεθα 

ἐδουλόεσθε )          ἐδουλοῦσθε  

( ἐδουλόοντο )        ἐδουλοῦντο 

Υ
Π

Ο
Τ

Α
Κ

Τ
ΙΚ

Η
 

( δουλόω )           δουλῶ  

( δουλόῃς )          δουλοῖς  

( δουλόῃ )            δουλοῖ 

( δουλόωμεν )    δουλῶμεν  

( δουλόητε )        δουλῶτε  

( δουλόωσι )        δουλῶσι 

( δουλόωμαι )          δουλῶμαι  

( δουλόῃ )                 δουλοῖ  

( δουλόηται )           δουλῶται  

( δουλοώμεθα )       δουλώμεθα  

( δουλόησθε )          δουλῶσθε 

δουλόωνται )           δουλῶνται  

Ε
Υ

Κ
Τ

ΙΚ
Η

 

( δουλόοιμι )    δουλοῖμι ή -οίην  

( δουλόοις )      δουλοῖς ή -οίης  

( δουλόοι )        δουλοῖ  ή -οίη  

( δουλόοιμεν )    δουλοῖμεν  

( δουλόοιτε )       δουλοῖτε  

( δουλόειεν )       δουλοῖεν 

( δουλοοίμην )          δουλοίμην  

( δουλόοιο )               δουλοῖο  

( δουλόοιτο )             δουλοῖτο 

( δουλοοίμεθα )        δουλοίμεθα  

( δουλόοισθε )           δουλοῖσθε 

( δουλόοιντο )           δουλοῖντο 

Π
Ρ

Ο
Σ

Τ
Α

Κ
Τ

ΙΚ
Η

 

-------------- 

(δούλοε )          δούλου  

( δουλοέτω )     δουλούτω  

---------------- 

( δουλόετε )      δουλοῦτε  

( δουλοόντων) δουλούντων/ούτωσαν 

---------------- 

( δουλόου )               δουλοῦ  

( δουλοέσθω )          δουλούσθω  

------------------ 

( δουλόεσθε )          δουλοῦσθε      

(δουλοέσθων )        δουλούσθων  

ΑΠΑΡ. ( δουλόειν )          δουλοῦν  ( δουλόεσθαι )         δουλοῦσθαι  

ΜΕΤ. ( δουλόων )           δουλῶν  

( δουλόουσα )       δουλοῦσα  

( δουλόον )            δουλοῦν 

( δουλοόμενος )      δουλούμενος  

(δουλοομένη )         δουλουμένη  

(δουλοόμενον )       δουλούμενον 

Τα συνηρημένα ρήματα  σε  -οω  σχηματίζουν τους υπόλοιπους χρόνους  κατά τα 
βαρύτονα φωνηεντόληκτα, αφού προηγουμένως τρέψουν το χαρακτήρα τους ο σε 

ω , π.χ. δουλο-  δουλῶ-, δουλώσω, ἐδούλωσα κ.λπ.,ἀξιῶ, ἠξίουν, ἀξιώσω, 

ἠξίωσα κ.λπ. Το ίδιο συμβαίνει και στα παράγωγά τους και στ α ν.ε. : 
υποδούλωση,αξίωση,δήλωσηκ.λπ.

Μ ε ρ ι κ έ ς  ε π ι σ η μ ά ν σ ε ι ς  
Οι συναιρέσεις αφορούν μόνο τον ενεστώτα και τον παρατατικό. Γράφουμε 

και τονίζουμε - σύμφωνα με όσα ισχύουν στα βαρύτονα ρήματα - την ασυναίρετη 

μορφή του ρήματος. Κατόπιν συναιρούμε το χαρακτήρα με το φωνήεν η τη 

δίφθογγο της κατάληξης που ακολουθεί.  
1) ΡΗΜΑΤΑ ΣΕ  -ΑΩ.  Επίσης τα ρήματα  ζήω, ζῶ, πεινήω, πεινῶ, διψήω, διψῶ,  χρήομαι, 

χρῶμαι που έχουν χρονικό χαρακτήρα -η- και όχι -α-. Κλίνονται κατά τα σε -άω, αλλά έχουν 

-η- και -ῃ - όπου τα ρήματα σε -άω έχουν -α- και -ᾳ- αντίστοιχα, π.χ. ζῶ, ζῇς, ζῇ, ζῶμεν, ζῆτε, 

ζῶσι. 
α + ( ε , η ) = α  α + ( ο , ω ,  ο υ ) = ω  

η + ( ε , η ) = η  η + ( ο , ω , ο υ ) = ω  

α + ( ει*, ῃ ) = ᾳ  α + ο ι = ῳ  

η + ( ει*, ῃ ) = ῃ  η + ο ι = ῳ  

*εκτός από απαρέμφατο Ενεστώτα: ά + ειν = ᾶν,   ή+ειν=ῆν 

2) ΡΗΜΑΤΑ  ΣΕ  -ΕΩ 

ε + ε  = ε ι ,      ε + ο  = ο υ  

ε+ μακρό  φωνή εν  ή  δ ί φθογ γος.  =  μακρό φωνήε ν ή  δί φθογγος  

Εξαιρούνται τα ρήματα. με μονοσύλλαβο θέμα, που συναιρούν μόνο ε+ε=ει και ε+ει=ει. 
π.χ. πλέω, πλεῖς, πλεῖ, πλέομεν κ.λπ. Εξαιρ. δέω, δῶ (δένω), που συναιρείται κανονικά.(ΓΑΕ, σ. 210 ) 

 

3) ΡΗΜΑΤΑ  ΣΕ  - ΟΩ 

ο +  ( ε  , ο ,  ο υ )   =  ο υ  ο  +  η  = η  

ο  +  ω             =  ω  ο  +  ( ει*,  ῃ ,  ο ι )  =  ο ι  

      * στο ενεργητικό απαρέμφατο  ο + ει = ου  (αρχ. ο+εεν=ου) 

Η θέση του τόνου  

  α )  Αν στον ασυναί ρετο τύπο ο τόνος δε  βρ ίσκεται  σε μια  από τι ς  

συναιρούμενες συλλαβές,  μένει  στη θέση που ήταν και  δεν αλλάζει :   

π .χ.  ἐσκόπεον — ἐσκόπουν .  

  β) Αν στον ασυναίρετο τύπο ο τόνος βρί σκεται  σε μια από τ ις  

συναιρούμενες συλλαβές,  τότε τονίζεται  η συλλαβή που προσήλθε από 

τη συναί ρεση,  π .χ.  σκοπέω — σκοπῶ .  

Το είδος του τόνου  

Αν η συλλαβή π ου προέρχεται  από τη συναίρεση βρίσκεται :  

  α) στην προπαραλήγουσα,  οξύνεται ,  π.χ.  ἐσκοπεόμεθα — ἐσκοπούμεθα.  

  β) στην παραλήγουσα,  παίρνει  περισπωμένη,  εφόσον η λήγουσα εί ναι 

βραχύχρονη,  δι αφορετι κά οξύνεται ,  π.χ.  σκοπέετε — σκοπεῖτε ,  αλλά 

σκοπεέτω — σκοπείτω.   
  γ)  σ τη  λή γουσα,  περισ πάτ αι ,  π. χ .  σ κ οπέω  — σ κ οπῶ.  
 

ΑΥΞΗΣΗ ΚΑΙ  ΑΝΑΔΙΠΛΑΣΙΑΣΜΟΣ .   
ΙΣΧΥΟΥΝ ΤΑ ΙΔΙΑ Γ ΙΑ ΟΛ Α ΤΑ ΡΗΜ ΑΤΑ !! ! !  ΓΑΕ, σ. 155 -161.
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Γ   ΡΗΜΑΤΑ ΕΙΣ –ΜΙ  (Β ΣΥΖΥΓΙΑ):  
 α) συμφωνόληκτα: δείκ-νυ-μι, μείγ-νυ-μι, ὄμ-νυ-μι, ὄλλυμι, σκεδάννυμι κ.ά. Κλίνονται διαφορετικά μόνο σε Ενεστώτα και Παρατατικό. 

 β) φωνηεντόληκτα: ἵστη-μι, τίθη-μι, ἵη-μι, δί-δω-μι. Κλίνονται διαφορετικά μόνο σε Ενεστώτα, Παρατατικό και Αόριστο β΄. 
Ε ν ε ρ γ η τ ι κ ή  φ ω ν ή  

 

 συμφωνόληκτο ἵστη-μι ἵστη-μι τίθη-μι τίθη-μι ἵη-μι ἵη-μι δί-δω-μι δί-δω-μι 
 ΕΝΕΣΤΩΣ/ ΠΑΡΑΤ. ΕΝΕΣΤΩΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ ΕΝΕΣΤΩΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ ΕΝΕΣΤΩΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ ΕΝΕΣΤΩΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ 

ΟΡΙΣΤ. 

 
δείκ-νυ-μι  

δείκνυς 

δείκνυσι(ν) 

δείκνυμεν 

δείκνυτε 

δεικνύασι(ν) 

ἵ -στη-μι  

ἵστης 

ἵστησι(ν) 

ἵσταμεν 

ἵστατε 

ἱστᾶσι(ν) 

 τί -θη-μι  

τίθης/ τιθεῖς 

τίθησι(ν) 

τίθεμεν 

τίθετε 

τιθέασι(ν) 

 ἵ -η-μι  

ἵης/  ἱεῖς 

ἵησι(ν) 

ἵεμεν 

ἵετε 

ἱᾶσι(ν) 

 δί -δω-μι  

δίδως 

δίδωσι(ν) 

δίδομεν 

δίδοτε 

διδόασι(ν) 

 

ΟΡΙΣΤ. ἐδείκνυν 

ἐδείκνυς 

ἐδείκνυ 

ἐδείκνυμεν 

ἐδείκνυτε 

ἐδείκνυσαν 

ἵστην 

ἵστης 

ἵστη 

ἵσταμεν 

ἵστατε 

ἵστασαν 

ἔστην* 

ἔστης 

ἔστη 

ἔστημεν 

ἔστητε 

ἔστησαν 

ἐτίθην 

ἐτίθεις 

ἐτίθει 

ἐτίθεμεν 

ἐτίθετε 

ἐτίθεσαν 

ἔθηκα 

ἔθηκας 

ἔθηκε 

ἔθεμεν 

ἔθετε 

ἔθεσαν 

ἵην 

ἵεις 

ἵει 

ἵεμεν 

ἵετε 

ἵεσαν 

ἧκα 

ἧκας 

ἧκε 

εἷμεν  

εἷτε 

εἷσαν 

ἐδίδουν 

ἐδίδους 

ἐδίδου 

ἐδίδομεν 

ἐδίδοτε 

ἐδίδοσαν 

ἔδωκα 

ἔδωκας 

ἔδωκε 

ἔδομεν 

ἔδοτε 

ἔδοσαν 

ΥΠΟΤ. δεικνύω 

δεικνύῃς 

δεικνύῃ 

δεικνύωμεν 

δεικνύητε 

δεικνύωσι(ν) 

ἱστῶ 

ἱστῇς 

ἱστῇ 

ἱστῶμεν 

ἱστῆτε 

ἱστῶσι(ν) 

στῶ 

στῇς 

στῇ 

στῶμεν 

στῆτε 

στῶσι(ν) 

τιθῶ 

τιθῇς 

τιθῇ 

τιθῶμεν 

τιθῆτε 

τιθῶσι(ν) 

θῶ 

θῇς 

θῇ 

θῶμεν 

θῆτε 

θῶσι(ν) 

ἱῶ 

ἱῇς 

ἱῇ 

ἱῶμεν 

ἱῆτε 

ἱῶσι(ν) 

ὧ 

ᾗς 

ᾗ 

ὧμεν 

ἧτε 

ὧσι(ν) 

διδῶ 

διδῷς 

διδῷ 

διδῶμεν 

διδῶτε 

διδῶσι(ν) 

δῶ 

δῷς 

δῷ 

δῶμεν 

δῶτε 

δῶσι(ν) 
ΕΥΚΤ. δεικνύοιμι 

δεικνύοις 

δεικνύοι 

δεικνύοιμεν 

δεικνύοιτε 

δεικνύοιεν 

ἱσταίην 

ἱσταίης 

ἱσταίη 

ἱσταίημεν/-αῖμεν 

ἱσταίητε/-αῖτε 

ἱσταίησαν/-αῖεν 

σταίην 

σταίης 

σταίη 

σταίημεν/-αῖμεν 

σταίητε/-αῖτε 

σταίησαν/ σταῖεν 

τιθείην 

τιθείης 

τιθείη 

τιθείημεν/-εῖμεν 

τιθείητε/-εῖτε 

τιθείησαν/-εῖεν 

θείην 

θείης 

θείη 

θείημεν /θεῖμεν 

θείητε /θεῖτε 

θείησαν /θεῖεν 

ἱείην 

ἱείης 

ἱείη 

ἱείημεν/ ἱεῖτε 

ἱείητε /ἱεῖτε 

ἱείησαν/ ἱεῖεν 

εἵην 

εἵης 

εἵη 

εἵημεν/ εἷμεν 

εἵητε /εἷτε 

εἵησαν /εἷεν 

διδοίην 

διδοίης 

διδοίη 

διδοίημεν/-οῖμεν 

διδοίητε/-οῖτε 

διδοίησαν /διδοῖεν 

δοίην 

δοίης 

δοίη 

δοίημεν /δοῖμεν 

δοίητε /δοῖτε  

δοίησαν/ δοῖεν 
ΠΡΟΣΤ.  

δείκνυ 

δεικνύτω 

  

δείκνυτε 
δεικνύντων/τωσαν 

 

ἵστη 

ἱστάτω 

  

ἵστατε 

ἱστάντων 

  

στῆθι 

στήτω 

  

στῆτε 

στάντων/ στήτωσαν 

 

τίθει 

τιθέτω 

  

τίθετε 

τιθέντων/ -έτωσαν 

  

θές 

θέτω 

  

θέτε 

θέντων/ θέτωσαν 

  

ἵει 

ἱέτω 

  

ἵετε 

ἱέντων /ἱέτωσαν 

 

ἕς 

ἕτω 

  

ἕτε 

ἕντων/ ἕτωσαν 

  

δίδου 

διδότω 

 

δίδοτε 

διδόντων/-ότωσαν 

 

δός 

δότω 

  

δότε 

δόντων /δότωσαν 
ΑΠΑΡ. δεικνύναι ἱστάναι στῆναι τιθέναι θεῖναι ἱέναι εἷναι διδόναι δοῦναι 
ΜΕΤ. δεικνύς -νύντος) 

δεικνῦσα-νύσης) 

δεικνὺν-νύντος)  

ἱστάς (ἱστάντος) 

ἱστᾶσα (ἱστάσης) 

ἱστάν (ἱστάντος) 

στάς (στάντος) 

στᾶσα (στάσης) 

στάν (στάντος) 

τιθείς (τιθέντος) 

τιθεῖσα (τιθείσης) 

τιθέν (τιθέντος) 

θείς (θέντος) 

θεῖσα (θείσης) 

θέν (θέντος) 

ἱείς (ἱέντος) 

ἱεῖσα (ἱείσης) 

ἱέν (ἱέντος) 

εἵς (ἕντος) 

εἷσα (εἵσης) 

ἕν (ἕντος) 

διδούς (διδόντος) 

διδοῦσα (διδούσης) 

διδόν (διδόντος) 

δούς (δόντος) 

δοῦσα (δούσης) 

δόν (δόντος) 
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ΡΗΜΑΤΑ ΕΙΣ –ΜΙ  (Β ΣΥΖΥΓΙΑ):  

Μ έ σ η  φ ω ν ή  

 

 

 

 συμφωνόληκτο ἵστα-μαι ἵστα-μαι τίθε-μαι τίθε-μαι ἵε-μαι ἵε-μαι δί-δο-μαι δί-δο-μαι 
 ΕΝΕΣΤΩΣ ΕΝΕΣΤΩΣ  ΕΝΕΣΤΩΣ  ΕΝΕΣΤΩΣ  ΕΝΕΣΤΩΣ  
ΟΡΙΣΤ. 

 
δείκνυμαι 

δείκνυσαι 

δείκνυται 

δεικνύμεθα 

δείκνυσθε 

δείκνυνται 

ἵσταμαι 

ἵστασαι 

ἵσταται 

ἱστάμεθα 

ἵστασθε 

ἱστανται 

 τίθεμαι 

τίθεσαι  

τίθεται 

τιθέμεθα 

τίθεσθε 

τίθενται 

 ἵεμαι 

ἵεσαι 

ἵεται 

ἱέμεθα 

ἵεσθε 

ἵενται 

 δίδομαι 

δίδοσαι 

δίδοται 

διδόμεθα 

δίδοσθε 

δίδονται 

 

 ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Β΄ 
ΟΡΙΣΤ. ἐδεικνύμην 

ἐδείκνυσο 

ἐδείκνυτο 

ἐδεικνύμεθα 

ἐδείκνυσθε 

ἐδείκνυντο 

ἱστάμην 

ἵστασο 

ἵστατο 

ἱστάμεθα 

ἵστασθε 

ἵσταντο 

ἔστην(ενεργ) ἐτιθέμην 

ἐτίθεσο 

ἐτίθετο 

ἐτιθέμεθα 

ἐτίθεσθε 

ἐτίθεντο 

ἐθέμην 

ἔθου 

ἔθετο 

ἐθέμεθα 

ἔθεσθε 

ἔθεντο 

ἱέμην 

ἵεσο 

ἵετο 

ἱέμεθα 

ἵεσθε 

ἵεντο 

εἵμην 

εἷσο 

εἷτο 

εἵμεθα 

εἷσθε 

εἷντο 

ἐδιδόμην 

ἐδίδοσο 

ἐδίδοτο 

ἐδιδόμεθα 

ἐδίδοσθε 

ἐδίδοντο 

ἐδόμην 

ἔδου 

ἔδοτο 

ἐδόμεθα 

ἔδοσθε 

ἔδοντο 
ΥΠΟΤ. δεικνύωμαι 

δεικνύῃ 

δεικνύηται 

δεικνυώμεθα 

δεικνύησθε 

δεικνύωνται 

ἱστῶμαι 

ἱστῇ 

ἱστῆται 

ἱστώμεθα 

ἱστῆσθε 

ἱστῶνται 

 τιθῶμαι 

τιθῇ 

τιθῆται 

τιθώμεθα 

τιθῆσθε 

τιθῶνται 

θῶμαι 

θῇ 

θῆται 

θώμεθα 

θῆσθε 

θῶνται 

ἱῶμαι 

ἱῇ 

ἱῆται 

ἱώμεθα 

ἱῆσθε 

ἱῶνται 

ὧμαι 

ᾗ 

ἧται 

ὥμεθα 

ἧσθε 

ὧνται 

διδῶμαι 

διδῷ 

διδῶται 

διδώμεθα 

διδῶσθε 

διδῶνται 

δῶμαι 

δῷ 

δῶται 

δώμεθα 

δῶσθε 

δῶνται 
ΕΥΚΤ. δεικνυοίμην 

δεικνύοιο 

δεικνύοιτο 

δεικνυοίμεθα 

δεικνύοισθε 

δεικνύοιντο 

ἱσταίμην 

ἱσταῖο 

ἱσταῖτο 

ἱσταίμεθα 

ἱσταῖσθε 

ἱσταῖντο 

 τιθείμην 

τιθεῖο 

τιθεῖτο 

τιθείμεθα 

τιθεῖσθε 

τιθεῖντο 

θείμην 

θεῖο 

θεῖτο 

θείμεθα 

θεῖσθε 

θεῖντο 

ἱείμην 

ἱεῖο 

ἱεῖτο 

ἱείμεθα 

ἱεῖσθε 

ἱεῖντο 

εἵμην 

εἷο 

εἷτο 

εἵμεθα 

εἷσθε 

εἷντο 

διδοίμην 

διδοῖο 

διδοῖτο 

διδοίμεθα 

διδοῖσθε 

διδοῖντο 

δοίμην 

δοῖο 

δοῖτο 

δοίμεθα 

δοῖσθε 

δοῖντο 
ΠΡΟΣΤ.   

δείκνυσο 

δεικνύσθω 

 

δείκνυσθε 
δεικνύσθων ἤ ωσαν 

  

ἵστασο//ἵστω 

ἱστάσθω 

  

ἵστασθε 
ἱστάσθων/-ωσαν 

  

τίθεσο 

τιθέσθω 

  

τίθεσθε 

τιθέσθων/- ωσαν 

 

θοῦ 

θέσθω 

 

θέσθε 

θέσθων/θέσθωσαν 

  

ἵεσο 

ἱέσθω 

  

ἵεσθε 

ἱέσθων/-ωσαν 

  

οὗ 

ἕσθω 

  

ἕσθε 
ἕσθων ἕσθωσαν 

  

δίδοσο 

διδόσθω 

 

δίδοσθε 

διδόσθων/- ωσαν 

  

δοῦ 

δόσθω 

 

δόσθε 

δόσθων δόσθωσαν 
ΑΠΑΡ. δείκνυσθαι ἵστασθαι  τίθεσθαι θέσθαι ἵεσθαι ἕσθαι δίδοσθαι δόσθαι 
ΜΕΤ. δεικνύμενος 

δεικνυμένη 

δεικνύμενον 

ἱστάμενος  

ἱσταμένη  

ἱστάμενον 

 τιθέμενος 

τιθεμένη 

τιθέμενον 

θέμενος 

θεμένη 

θέμενον 

ἱέμενος  

ἱεμένη 

ἱέμενον 

ἕμενος 

ἑμένη 

ἕμενον 

διδόμενος 

διδομένη 

διδόμενον   

δόμενος 

δομένη 

δόμενον 
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Μ Ε Τ Ο Χ Ε Σ  

 Βαρύτονα ρήματα: ΕΝΕΡΓ. φωνή Βαρύτονα ρήματα: ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ φωνή ΜΕΣΗ ΦΩΝΗ Β΄ΣΥΖΥΓΙΑ(-ΜΙ)  ΔΙΔΩΜΙ 

 Ε Ν Ε Σ Τ Ω Σ  Π Α Ρ Α Κ Ε Ι Μ Ε Ν Ο Σ  ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ  Ενεστώς και Αὀρ. β΄(δούς, δοῦσα, δόν) 

 Ενικός αριθμός Ενικός αριθμός Ενικός αριθμός Ενικός αριθμός 

Ον. λύων          λύουσα         λῦον  λελυκώς         λελυκυῖα        λελυκός λυθείς           λυθεῖσα        λυθέν διδούς        διδοῦσα      διδόν 
Γεν. λύοντος     λυούσης       λύοντος λελυκότος      λελυκυίας      λελυκότος λυθέντος      λυθείσης      λυθέντος διδόντος    διδούσης    διδόντος 
Δοτ. λύοντι        λυούσῃ        λύοντι λελυκότι         λελυκυίᾳ        λελυκότι λυθέντι        λυθείσῃ        λυθέντι διδόντι      διδούσῃ       διδόντι 
Αιτ. λύοντα      λύουσαν       λῦον λελυκότα        λελυκυῖαν      λελυκός λυθέντα       λυθεῖσαν      λυθέν διδόντα     διδοῦσαν     διδόν 

 Πληθυντικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 

Ον. λύοντες      λύουσαι        λύοντα λελυκότες       λελυκυῖαι       λελυκότα λυθέντες      λυθεῖσαι     λυθέντα διδόντες     διδοῦσαι     διδόντα 
Γεν. λυόντων    λυουσῶν       λυόντων λελυκότων     λελυκυιῶν      λελυκότων λυθέντων     λυθεισῶν   λυθέντων διδόντων   διδουσῶν    διδόντων 
Δοτ. λύουσι(ν)   λυούσαις      λύουσι(ν) λελυκόσι(ν)    λελυκυίαις     λελυκόσι(ν) λυθεῖσι(ν)     λυθείσαις   λυθεῖσι(ν) διδοῦσι(ν)   διδούσαις    διδοῦσι(ν) 
Αιτ λύοντας     λυούσας        λύοντα λελυκότας      λελυκυίας       λελυκότα λυθέντας      λυθείσας    λυθέντα διδόντας    διδούσας      διδόντα 
 

Μ Ε Λ Λ Ω Ν  

σ + καταλήξεις Ενεστώτα. 

Ομοίως κλίνονται: γεγονώς, -υῖα, -΄ός, 

εἰδώς, -υῖα, -ός / εἰκώς, -υῖα, -ός κ.λπ. 

ΟΙ  ΜΕΤ ΟΧΕ Σ ΟΛΩ Ν Τ ΩΝ  ΑΛΛΩΝ 
ΧΡΟ ΝΩ Ν ΤΗ Σ ΜΕ ΣΗ Σ Φ ΩΝ ΗΣ  

ΚΛΙΝ ΟΝ ΤΑΙ  Ο Π ΩΣ  
ΤΑ  ΔΕΥ ΤΕΡ ΟΚΛΙ ΤΑ ΕΠ ΙΘΕ Τ Α .  

Ομοίως ο αόριστος β΄ 

δούς, δοῦσα, δόν 
 

 Α Ο Ρ Ι Σ Τ Ο Σ  ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ ΡΗΜ. σε -ΑΩ ΕΝΕΣΤΩΣ Β΄ΣΥΖΥΓΙΑ(-ΜΙ)  Δ Ε Ι Κ Ν Υ Μ Ι  Σε -ώς, -ῶσα, -ώς (-ός) 
 Ενικός αριθμός Ενικός αριθμός Ενικός αριθμός Ενικός αριθμός 

Ον. λύσας          λύσασα        λῦσαν τιμῶν          τιμῶσα       τιμῶν δεικνύς          δεικνῦσα      δεικνύν ἑστώς        ἑστῶσα     ἑστώς/ ἑστός 
Γεν. λύσαντος    λυσάσης      λύσαντος τιμῶντος    τιμώσης     τιμῶντος δεικνύντος    δεικνύσης     δεικνύντος ἑστῶτος    ἑστώσης   ἑστῶτος 
Δοτ. λύσαντι       λυσάσῃ        λύσαντι τιμῶντι       τιμώσῃ       τιμῶντι δεικνύντι       δεικνύσῃ      δεικνύντι ἑστῶτι       ἑστώσῃ     ἑστῶτι 
Αιτ. λύσαντα      λύσασαν      λῦσαν τιμῶντα      τιμῶσαν     τιμῶν δεικνύντα      δεικνῦσαν    δεικνύν ἑστῶτα      ἑστῶσαν   ἑστώς/ ἑστός 
 Πληθυντικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 
Ον. λύσαντες     λύσασαι      λύσαντα τιμῶντες     τιμῶσαι     τιμῶντα δεικνύντες     δεικνῦσαι     δεικνύντα ἑστῶτες       ἑστῶσαι   ἑστῶτα 
Γεν. λυσάντων    λυσασῶν    λυσάντων τιμώντων   τιμωσῶν     τιμώντων δεικνύντων   δεικνυσῶν    δεικνύντων ἑστώτων     ἑστωσῶν  ἑστώτων 
Δοτ. λύσασι(ν)     λυσάσαις    λύσασι(ν) τιμῶσι(ν)    τιμώσαις    τιμῶσι(ν) δεικνῦσι(ν)    δεικνύσαις   δεικνῦσι(ν) ἑστῶσι(ν)    ἑστώσαις  ἑστῶσι(ν) 
Αιτ λύσαντας     λυσάσας     λύσαντα 

 
τιμῶντας    τιμώσας      τιμῶντα δεικνύντας    δεικνύσας     δεικνύντα ἑστῶτας      ἑστώσας    ἑστῶτα 

Ομοίως: τεθνεώς, τεθνεῶσα, τεθνεώς (-ός) 
 Α Ο Ρ Ι Σ Τ Ο Σ  Β  ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ ΡΗΜ. σε  --ΕΩ   ΕΝΕΣΤΩΣ Ι Σ Τ Η Μ Ι  Ε Ν Ε Σ Τ Ω Σ . ΤΙΘΗΜΙ: τιθείς, τιθεῖσα, τιθέν 

ΙΗΜΙ: ἱείς, ἱεῖσα, ἱέν /αόρ. β  ́: θείς, εἵς 
σύμφωνα με το ΛΥΘΕΙΣ, ΛΥΘΕΙΣΑ, ΛΥΘΕΝ 

 Ενικός αριθμός Ενικός αριθμός Ενικός αριθμός 

Ον. βαλών         βαλοῦσα        βαλόν ποιῶν            ποιοῦσα       ποιοῦν ἱστάς                   ἱστᾶσα          ἱστάν 

Γεν. βαλόντος    βαλούσης      βαλόντος ποιοῦντος    ποιούσης      ποιοῦντος ἱστάντος             ἱστάσης        ἱστάντος 
Δοτ. βαλόντι       βαλούσῃ        βαλόντι ποιοῦντι        ποιούσῃ       ποιοῦντι ἱστάντι               ἱστάσῃ          ἱστάντι 
Αιτ. βαλόντα      βαλοῦσαν      βαλόν ποιοῦντα       ποιοῦσαν     ποιοῦν ἱστάντα              ἱστᾶσαν        ἱστάν 
 Πληθυντικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 
Ον. βαλόντες     βαλοῦσαι      βαλόντα  ποιοῦντες      ποιοῦσαι      ποιοῦντα ἱστάντες             ἱστᾶσαι        ἱστάντα 
Γεν. βαλόντων   βαλουσῶν     βαλόντων ποιούντων     ποιουσῶν    ποιούντων ἱστάντων           ἱστασῶν       ἱστάντων 
Δοτ. βαλοῦσι(ν)   βαλούσαις     βαλοῦσι(ν) ποιοῦσι(ν)       ποιούσαις    ποιοῦσι(ν) ἱστᾶσι(ν)            ἱστάσαις      ἱστᾶσι(ν) 
Αιτ βαλόντας    βαλούσας      βαλόντα ποιοῦντας      ποιούσας      ποιοῦντα ἱστάντας            ἱστάσας        ἱστάντα 

 Η ΚΛΗΤΙΚΗ ΣΕ ΟΛΕΣ ΤΙΣ ΜΕΤΟΧΕΣ ΕΙΝΑΙ 
ΟΜΟΙΑ ΜΕ ΤΗΝ ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ 

ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ  ΡΗΜ. σε -ΟΩ     ΕΝΕΣΤΩΣ 

Όπως και τα σε –ΕΩ:  δουλῶν-οῦσα, -οῦν 
και αόρ.  β΄:   στάς, στᾶσα, στάν 
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Γράφω στον υπολογιστή μου αρχαία ελληνικά με το πολυτονικό  

(δασεία, περισπωμένη, πνεύματα, υπογεγραμμένη) 
1 .  Εγκαθιστώ στον υπολογιστή μου την ελληνική πολυτονική :  

Πίνακας ελέγχου  Γλώσσα  Πληκτρολόγια και γλώσσες  αλλαγή πληκτρολογίων  

 επιλέγω ελληνική πολυτονική προσθήκη  ΟΚ. 

2. Χρησιμοποιώ τις γραμματοσειρές: palatino linotype, tahoma,κ.ά. 

3. Ακολουθώ τους εξής συνδυασμούς πλήκτρων: 
 

δασεία  Shift + νεκρό πλήκτρο ( " ) + φωνήεν ή  ρ 

δασεία οξε ία  Shift + νεκρό πλήκτρο ( ? ) + φωνήεν 

δασεία οξε ία  υπογεγρα μ μένη  Alt + Shift + νεκρό πλήκτρο ( ? ) + φωνήεν 

δασεία περισπωμέ νη  Shift + νεκρό πλήκτρο ( + ) + φωνήεν 

δασεία περισπωμέ νη υπο γεγραμμ ένη  Alt + Shift + νεκρό πλήκτρο ( + ) + φωνήεν 

δασεία υπογεγρα μμέ νη  Alt + Shift + νεκρό πλήκτρο ( " ) + φωνήεν 

οξεία  υπογ εγραμμ ένη  AltGr (δεξί Alt)+ νεκρό πλήκτρο ( Q ) + φωνήεν 

περισπωμένη  νεκρό πλήκτρο ( [ ) + φωνήεν 

περισπωμένη υπογε γραμ μένη  Alt + νεκρό πλήκτρο ( [ ) + φωνήεν 

υπογεγραμμ ένη  Shift + νεκρό πλήκτρο ( { ) + φωνήεν 

ψ ιλή νεκρό πλήκτρο ( ' ) + φωνήεν  ή ρ 

ψ ιλή οξεία  νεκρό πλήκτρο ( / ) + φωνήεν 

ψ ιλή οξεία  υπογε γραμμ έ νη  Alt + νεκρό πλήκτρο ( / ) + φωνήεν 

ψ ιλή περισπωμένη  νεκρό πλήκτρο   (=)  + φωνήεν 

ψ ιλή περισπωμένη υπογε γραμμέ νη  Alt + νεκρό πλήκτρο ( = ) + φωνήεν 

ψ ιλή υπογεγραμμ ένη  Alt + νεκρό πλήκτρο ( ' ) + φωνήεν 

άνω τελεία  Alt + Shift + }  ή Εισαγωγή  σύμβολα 

 

   
Ε ξ α σ κ ο ύ μ α ι  

σ τ η  Γ ρ α μ μ α τ ι κ ή  κ α ι  τ ο  Σ υ ν τ α κ τ ι κ ό  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Το παραπάνω υλικό βασίστηκε σε: 

  Αχ.Τζαρτ ζάνου ,  Γραμματι κή  Αρχαίας  Ελ ληνικής ,  

  Μ. Οικον όμου ,  Γραμματι κ ή  της  Αρχαίας  Ελληνικής  (ΓΑΕ )  

  Κ.  Γεωργ οπα παδάκου,  Λ ε ξικ όν  Ανωμάλων Ρημἀτων  

  Lidde l  –  Sco tt ,  Μέ γα Λε ξι κόν  της  Ελληνι κή .  Γλώσ σης  

  www. gre e k-la ngua ge .gr  ( Η ΠΥΛΗ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΛΛΗΝΙΚΗ  ΓΛΩΣΣΑ)  

Αγαπάμε τη γλώσσα μας!!!!  

Και την αρχαία και τη νέα!!!!  

Γιατί η γλώσσα μας 

είμαστε   ΕΜΕΙΣ!!!!  

www.greek-language.gr  

ΑΡΧΑΙΑ ΕΛΛΗΝΙΚΗΜελέτες-Διδασκαλία 

Ηλεκτρονικές ΑσκήσειςΚατάλογος φαινομένων 

Γραμματική  ή Συντακτικό. 

Γράφω την απάντηση και πατάω για έλεγχο.    

http://www.greek-language.gr/
http://www.greek-language.gr/

